
Title (en)
Method for making a fleece of filaments, and apparatus for carrying out the method.

Title (de)
Verfahren zur Herstellung eines Vlieses aus Endlosfäden und Vorrichtung zur Durchführung des Verfahrens.

Title (fr)
Procédé de fabrication d'une nappe de filaments et appareil pour la mise en oeuvre du procédé.

Publication
EP 0223734 A2 19870527 (DE)

Application
EP 86730191 A 19861121

Priority
DE 3541128 A 19851121

Abstract (en)
[origin: US4847035A] To produce non-woven materials, endless filaments in the form of a warp are drawn off a filament draw-off nozzle to which
are joined a filament offlet, a filament guide tube and a spreading extruder. An amount of compressed air under high pressure is admitted to the
filament draw-off nozzle. By means of the invention the amount of compressed air at the filament draw-off nozzle is reduced and at the same time
an additional amount of compressed air under relatively low pressure is admitted between the filament guide tube and the spreading extruder by
means of a propelling nozzle. In spite of an additional amount of compressed air at the propelling nozzle the reduction at the filament draw-off nozzle
is so large that for the isothermal compression output as a whole a considerable savings in energy of almost 30% can be achieved, and this while
maintaining the important filament draw-off force necessary for the drawing of the filaments inside the filament offlet. In addition, the additional
compressed air also permits an improved, more even distribution of the warp at the exit of the spreading extruder, whereby the quality of the non-
woven material is improved.

Abstract (de)
Zur Herstellung eines Vlieses werden Endlosfäden als Fadenschar von einer Fadenabzugsdüse abgezogen, an welche sich ein Fadenabzugsrohr,
ein Fadenführungsrohr sowie eine Spreizdüse anschließen. Die Fadenabzugsdüse wird unter hohem Druck mit einer Preßluftmenge beaufschlagt.
Bei der Erfindung wird die Preßluftmenge an der Fadenabzugsdüse verringert, und gleichzeitig wird zwischen dem Fadenführungsrohr und der
Spreizdüse über eine Schubdüse eine weitere Preßluftmenge unter relativ geringem Druck zugeführt. Trotz der zusätzlichen Preßluftmenge an
der Schubdüse wirkt sich die Verringerung an der Fadenabzugsdüse so enorm aus, daß insgesamt für die isotherme Verdichtungsleistung eine
beachtliche Energieeinsparung von knapp 30% erzielt werden kann, und zwar unter Beibehaltung der für die Verstreckung der Fäden wichtigen
Fadenabzugskraft innerhalb des Fadenabzugsrohres. Ferner bewirkt die zusätzliche Preßluft noch eine verbesserte gleichmäßigere Verteilung
(Spreizung) der Fadenschar am Ausgang der Spreizdüse, wodurch die Qualität des Vlieses verbessert wird.
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